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[Rosing.] 
ønsker, som grønlandske tj nestemænd har 
på ønskesedlen,, ikke mindst når lønnings- 
og klassificeringsloven udformes. 

Som der står i betænkningen, vil en mere 
udførlig rapport blive tilsti let landsrådet i 
marts måned i år. Landsrådet er jo også 
meget interesseret i dette arbejde, men jeg 
finder det derudover relevmt, at , arbejds- 
gruppen direkte orienterer de implicerede 
parter i Grønland, så disse kommer med 
deres bemærkninger og fors ag til eventuelle 
ændringer. 

I den omhandlede status rapport står der 
også, at man udbeder sig ministeriets tilsagn 
om, at 1. lønningsklasses 9 fvikIing tilstræ- 
bes, og at et rimeligt antal af tjenestemæn- 
dene i denne lønningsklasse overføres til 
lønningsklasser, som svarer til de her i lan- 
det kendte lønrammer. I relation hertil vil 
jeg håbe, at ministeriet f o;' Grønland, ret- 
tere sagt ministerierne, be ytter den givne 
lejlighed til at revidere de I veste lønninger. 
Tidligere vedtagne normeiingslove har jo 
vist, at man i ministeriet v  r  velvilligt ind- 
stillet over for at forbedre jemmehørendes 
lønningsforhold; dette må fortsætte. 

Ministeren for Grønlam (A. C. Nor- 
mann): Jeg kan godt give det. ærede med- 
lem hr. Rosing ret i, at der er et behov for, 
at hjemmehørende tjenestemænd føler deres 
interesser bedre varetaget e ad hidtil. Om en 
sådan varetagelse vil medføre forbedringer i 
forhold til det bestående og i forhold til de 
andre grupper, det ved jeg ikke på forhånd 
noget om, men jeg beklage r én ting, nemlig 
at de hjemmehørende tjenestemænd ikke er 
repræsenteret på en måde, isom jeg synes de 
kan være tjent med i forhcld til myndighe- 
derne. De er ikke medlemmer af den grøn- 
landske tjenestemandsforening, i alt fald det 
store antal af dem; om ov rhovedet nogen 
er det, ved jeg ikke. Jeg synes, man fra de 
grønlandske tjenestemænds side burde for- 
søge at få bragt det forholc. i orden, således 
at de i alt fald ikke følte, at de havde rin- 
gere talsmænd end andre grupper, selv om 
der selvfølgelig, det vil jeg da sige til det 
ærede medlem hr. Rosing, ikke er noget i 
vejen for, at de kan henvende sig til myn- 
dighederne med de ønsker, de nu måtte 
have. Jeg er altså ikke uenig med det ærede 
medlem hr. Rosing på dette punkt. 

Det ærede medlem og også formanden for 
udvalget peger på, at der henstår en række 
problemer, som ikke er løst tilfredsstillende. 
Jeg håber, det kan klares i forbindelse med 
gennemførelsen af den nye tjenestemands- 
lov, der jo gerne skulle komme igennem i 
næste folketingssamling. 

Hermed vil jeg gerne sige tak til udvalget 
for det arbejde, det har gennemført, og den 
enighed, der er opnået. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-3 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedta- 
get. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om lodsvæsenet. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 93) 
findes i tidenden sp. 2835, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 549). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sat- 
tes til forhandling under ét. 

Enggaard: På udvalgets vegne skal jeg 
gøre rede for, at man efter 3 møder, hvor 
man har drøftet forslaget og den henven- 
delse; som man har modtaget fra Søfartsrå- 
det, og som er refereret i betænkningen, ind- 
stiller forslaget til vedtagelse uændret. 

Under arbejdet med lodsloven har man 
imidlertid bemærket, 'at der på dette, tør 
man nok sige, særlige område, der er præget 
af historiske traditioner og forskellige hen- 
syn, synes at være et behov for reformer. 
Udvalget har ikke ønsket at gå i enkelthe- 
der med hensyn = til, hvordan en eventuel 
nyordning kunne etableres, men man har 
været enig om at tilskynde forsvarsministe- 
ren til at nedsætte det udvalg, der er refere- 
ret til i betænkningen, således at man hur- 
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[Enggaard.] 
tigst muligt kan finde frem til de nødven- 
dige ændringer på dette særlige område. 

Forsvarsministeren (Ninn-Hansen): Jeg 
vil gerne takke for udvalgets arbejde og for 
den indstilling, der er fremkommet. Som det 
fremgik af hr. Enggaards bemærkninger, 
røres der ikke ved denne lejlighed ved prin- 
cipperne i loven; der er nærmest tale om en 
ajourføring fremkaldt af det, der skete ved 
den nye tjenestemandslov. Men jeg deler 
udvalgets opfattelse, at det er tiltrængt at 
bedømme lodslovens bestemmelser som en 
helhed. De meget indviklede regler, der fin- 
des, kan vist ikke være hensigtsmæssige alle 
sammen. Forsvarsministeriet har ved en 
skrivelse af 24. februar rettet henvendelse 
til Dansk Lodsforening, Søfartsrådet, han- 
delsministeriet og lønningsministeriet om at 
udpege repræsentanter til et sådant lodslovs- 
udvalg, hvoraf også direktøren for lodsdi- 
rektoratet vil blive medlem. Når vi får svar 
på denne skrivelse fra alle, vil udvalget 
straks blive nedsat og kan så påbegynde det 
arbejde, som lønningsudvalget har ønsket. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedta- 
get. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
"Fondet til fremme af teknisk og industriel 
udvikling". 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 99) 
findes i tidenden sp. 3262, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 649). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der stillet føl- 
gende ændringsforslag: 

Af Sigsgaard: 
Til § 3. 

Paragraffen affattes således: 
홢§ 3. Bistand kan kun ydes til virksom- 

heder og selskaber, der indvilliger i at offent- 
liggøre udførlige regnskaber efter fondets 
bestyrelses nærmere bestemmelse. 

Stk. 2. Inden aftale om bistand til virk- 
somheder indgås, forhandler bestyrelsen med 
valgte repræsentanter for de ved virksom- 
hederne ansatte arbejdere og funktionærer. 
Disses godkendelse af de af bestyrelsen 
foreslåede vilkår er en betingelse for, at 
bistand kan ydes. 

Stk. 3. Bestyrelsen kan indgå aftaler om 
overtagelse og videreførelse af et projekt, 
hvortil bistand er ydet. 

Stk. 4. Bistandsydelse i form af lån kan 
gives på sådanne betingelser, at fondet 
inden for lånebeløbet bærer en fastsat del 
af de udgifter, der er afholdt til et projekt, 
som ikke fuldendes." 

Bemærkn inge r  t i l  ændr ingsfors lage t .  
Det foreslåede stk. 1 tilsigter at sikre sta- 

ten, de ansatte og offentligheden indsigt med 
de offentlige fondsmidlers anvendelse. 

Med det foreslåede stk. 2 sikres de egent- 
lige producenter, de ansatte, indflydelse på, 
hvorvidt fondsbistand skal ydes og på 
hvilke betingelser. Det forudsættes, at 
spørgsmålet om fordelingen af den økono- 
miske gevinst, der kan blive resultatet af 
bistanden, indgår i forhandlingerne. 

Stk. 3 og 4 svarer til lovforslagets stk. 1 
og 2, dog at ordene 홢Vilkårene for ydelse 
af bistand fastsættes af fondets bestyrelse" 
i lovforslagets stk. 1 er udgået. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. 
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